

## A Brief History of St. Boniface Church

The German Chapel in Apostle Street near Mansion House, opened in 1809, was the original German-speaking Catholic Church in London. St. Boniface (c.675-754), the Devon-born "Apostle to the Germans", was chosen as the Patron Saint of the church.

In 1862 the more spacious Zion Chapel on the site of today's church was purchased from the Methodists. However, the roof and ceiling collapsed in 1873 owing to dilapidation. Thanks to generous donations a new church was built and opened in 1875.

That church was completed in 1885 with the expansion of the sanctuary and the building of a belfry. The four bells, which are still in use today, were cast at the renowned Whitechapel Bell Foundry (which also cast Big Ben and the Philadelphia Liberty Bell). They were the first "Catholic bells" in London.

In the First World War the church roof was destroyed by a German Zeppelin raid (1917) and was subsequently rebuilt. The German church, parish house and primary school were totally destroyed in the Second World War by the German Luftwaffe (1940).

After 1945 the congregation initially had to make do with a temporary chapel constructed within the remaining walls of the church. Today's church was consecrated by Cardinal Godfrey (Westminster) and Auxiliary Bishop Cleven (Cologne) in 1960. It has been a listed building since 2017.

## Kurze Geschichte der Kirche St. Bonifatius

Die German Chapel in der Apostle Street in der Nähe von Mansion House wurde 1809 eröffnet und war die erste Kirche der deutschsprachigen Katholiken in London. Der Heilige Bonifatius (ca. 675-754), der aus Devon stammende "Apostel der Deutschen", wurde als Schutzpatron der Kirche gewählt.

Im Jahre 1862 übernahm die Gemeinde von den Methodisten die größere Zion Chapel, die auf dem Gelände der heutigen Kirche stand. Das Gewölbe stürzte allerdings 1873 wegen Baufälligkeit ein. Dank großzügiger Spenden konnte jedoch eine neue Kirche gebaut und 1875 eröffnet werden.

Dieser Kirchenbau wurde 1885 durch eine Erweiterung des Altarraums und den Bau des Glockenturms vollendet. Die vier bis heute erhaltenen Glocken stammen aus der renommierten Whitechapel Bell Foundry (wo auch Big Ben und die Philadelphia Liberty Bell gegossen wurden). Es sind die ersten und ältesten "katholischen Glocken" Londons.

Im Ersten Weltkrieg wurde das Kirchendach durch einen deutschen Zeppelinangriff zerstört (1917), konnte aber wieder hergestellt werden. Völlig zerstört wurden Kirche, Pfarrhaus und Kindergarten im Zweiten Weltkrieg durch die deutsche Luftwaffe (1940).

Nach 1945 musste sich die Gemeinde zunächst mit einer Notkapelle in den verbleibenden Mauern der zerstörten Kirche begnügen. 1960 konnte die heutige Kirche von Cardinal Godfrey (Westminster) und Weihbischof Cleven (Köln) eingeweiht werden. 2017 wurde sie unter Denkmalschutz gestellt.

## St. Boniface

German-Speaking Catholic Parish  
Whitechapel - since 1809

## St. Bonifatius

Deutschsprachige Katholische Gemeinde  
Whitechapel - seit 1809

Church built in 1960  
Plaskett Marshall & Partners, London

Kirche von 1960  
Plaskett Marshall & Partners, London

## Donations/ Spenden

Account Holder/ Kontoinhaber: WRCDT German Church  
Bank/ Bank: HSBC  
Sort Code/ Bankleitzahl: 40-05-20  
Account No/ Kontonummer: 91735012  
IBAN: GB74HBUK40052091735012  
BIC: HBUKGB4B

Find out more about our parish,  
Mass times and events

Mehr über unsere Gemeinde,  
Gottesdienstzeiten und  
Veranstaltungen



**GERMAN-SPEAKING  
CATHOLIC CHURCH OF ST. BONIFACE**

**DEUTSCHSPRACHIGE  
KATHOLISCHE KIRCHE ST. BONIFATIUS**

**WHITECHAPEL**

47 Adler Street  
London E1 1EE  
[www.dkg-london.org](http://www.dkg-london.org)  
[facebook.com/StBonifatiusLondon](https://facebook.com/StBonifatiusLondon)

Lectern: Parable of the Sower  
(Mt 13,3-9)  
Ambo: Gleichnis vom Sämann  
(Mt 13,3-9)  
Reginald Lloyd, Bideford  
(1960)



Silver Crucifix  
Silberkreuz  
Wilhelm Polders,  
Paul van Oyjen,  
Kevelaer  
(1960)



Mural Christ in Glory, St.  
Boniface and the Faithful  
Sgraffito Pantocrator,  
St. Bonifatius und die  
Gläubigen  
Heribert Reul, Kevelaer  
(1960)



Eternal Light  
Ewiges Licht  
Reginald Lloyd, Bideford  
(1960)



Replica Stations of the Cross  
Nachdruck Kreuzweg  
St. Nikolaus Bensberg  
Sieger Köder, Rosenberg  
(1987)



Tabernacle: Feeding of the  
5000 (Mt 14, 13-21)  
Tabernakel: Speisung der  
5000 (Mt 14, 13-21)  
Heribert Reul, Kevelaer  
(1960)



Altar  
Altar  
Heribert Reul, Kevelaer  
(1960)



Replica Rhenish Madonna  
Nachbildung Rheinische Madonna  
Gebrüder Wehling, Kevelaer  
(c.1600)



Stations of the Cross  
Kreuzweg  
Lang Selig Erben, Oberammergau  
(11 stations 1912, 3 stations restored after World  
War II/ 11 Stationen 1912, 3 Stationen nach dem  
2. Weltkrieg restauriert)



Baptismal Font  
Taufbrunnen  
Heribert Reul, Kevelaer  
(1960)



Stained glass window: Mary and the Apostles  
receive the Holy Spirit (Acts 1, 12-26)  
Buntglasfenster: Maria und die Apostel empfangen  
den Heiligen Geist (Apg 1, 12-26)  
Reginald Lloyd, Bideford (1960)  
Organ/Orgel Romanus Seifert, Kevelaer (1965)